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De delegatie uit de beide Kamers der Staten-Generaal heeft van
23–27 januari 2006 het Eerste Deel van de zitting 2006 in Straatsburg
bijgewoond.
Onderstaand brengt zij verslag uit over de onderwerpen die in bovenge-
noemde zitting aan de orde kwamen.1

A. Algemeen

1. Voortgangsrapport van het Bureau en de Standing Committee van de
Assemblee.
Rapport – Schreiner (Frankrijk), doc. 10 794

Bij de bespreking van dit rapport werden i.h.b. betrokken een rapport over
de waarneming van een referendum in Armenië, rapport – Jirsa (Tsjechië),
doc. 10 778 en een rapport over waarneming van Presidentiële verkiezing
in Kazachstan, rapport – Iwinski (Polen), doc. 10 789.

2. Mededelingen van de Secretaris-Generaal van de Raad van Europa, de
heer Terry Davis.

3. Mededelingen van de voorzitter van het Comité van Ministers, de heer
Ungureanu, minister van Buitenlandse Zaken van Roemenië en
voorzitter van het Comité van Ministers van de Raad van Europa.

Hij beantwoordde vragen van parlementariërs. Deze schriftelijk gestelde
vragen zijn vervat in document 10 797.

B. Politieke Zaken

1. Noodzaak om de misdrijven begaan onder totalitaire communistische
Regimes internationaal te veroordelen
Rapport – Lindblad (Zweden), doc. 10 765, resolutie 1481
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2. Parlementaire dimensie van de Verenigde Naties
Rapport – Tana de Zulueta (Italië), doc. 10 771, resolutie 1476

De heer Jan Eliasson, voorzitter van de zestigste zitting van de Algemene
Vergadering van de Verenigde Naties, legde een verklaring af.

3. De situatie in Belarus aan de vooravond van de presidentiële verkie-
zingen (spoeddebat)
Rapport – Herkel (Estland), doc. 10 806. rev.

De heer Van Winsen meldde dat het economische, intellectuele en
culturele potentieel van Belarus enorm is. Maar die constatering gaat
gepaard met het gegeven dat democratische rechten worden bedreigd en
vrijheden ondermijnd. De verkiezingsstandaarden waren verre van dat
wat verwacht mag worden van een lidstaat van de Raad van Europa. De
Raad van Europa dient de deur niet dicht te gooien. De druk moet worden
opgevoerd om Belarus niet te isoleren en de inwoners een belangrijke
plaats te geven in Europa, waar zij thuishoren.

C. Politieke/Juridische aangelegenheden

1. Het nakomen van verplichtingen en afspraken door Georgië (Imple-
mentatie van resolutie 1415 (2005)
Rapport – Eörsi (Hongarije) en Kirilov (Bulgarije), doc. 10 779

De heer Van Winsen, sprekend namens de EVP-fractie, zei dat dankzij een
effectief onderzoek een duidelijk beeld van de situatie in Georgië is
ontstaan. Op heel veel terreinen zijn vorderingen gemaakt, die de situatie
nu in overeenstemming brengen met de standaards van de Raad van
Europa. Echter de situatie op andere terreinen maakt een verdere
begeleiding nodig. Drie belangrijke problemen moeten worden opgelost:
verbetering van de positie van minderheden, wegnemen van hindernissen
om tot grensoverschrijdende afspraken te komen en tot slot de noodzaak
om verschillende vormen van corruptie te bestrijden. Het semi-presiden-
tiële systeem moet plaatsmaken voor een echt parlementair stelsel. Er is
zorg over de zwakte van de parlementaire oppositie en de beperkte rol
van de media en de NGO’s. Stabiliteit in de regio en aan de grenzen is een
voorwaarde. Rusland kan een belangrijke rol spelen.

Mevrouw Veenendaal sprekend namens de Alliantie van Liberalen en
Democraten in Europa (ALDE), memoreerde dat het hervormingsproces
richting democratie, nog maar recent was gestart, zodat het proces nog
niet beëindigd kon zijn.
Zij meende dat het thans op 2 dingen aan kwam. Ten eerste zou Rusland
een positieve bijdrage moeten leveren. De discussie moet niet gaan over
schuld, maar samen een oplossing vinden. Voorts moet worden vastge-
steld dat de energievoorziening, juist voor landen in opbouw, een dreiging
inhouden voor onafhankelijkheid. De Raad van Europa zou een studie
moeten laten uitvoeren naar de toekomstige Europese energiebehoefte.
Rusland heeft energie en behoeft klanten. Het Bureau zou een dergelijke
studie in overweging moeten nemen.

2. Betwiste geloofsbrieven van de delegatie uit Azerbeidjan
Rapport – Lloyd (Verenigd Koninkrijk), doc. 10 807, rev., resolutie 1480

De heer Platvoet viel vorige sprekers bij als zij vermelden dat de
delegatie, waarvan hij de leider was, de grootste was, die ooit in de
geschiedenis van de Raad van Europa was gezonden. De conclusie was
ook betekenisvol; de verkiezingen zijn niet eerlijk en vrij verlopen en
voldeden niet aan een groot aantal standaarden van de Raad van Europa.
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Natuurlijk kan niet worden gevraagd om in 10 jaar een echte democratie
te vestigen, maar wel mag worden verwacht, dat er echte voortgang
wordt gemaakt. Bij de verkiezingen konden verbeteringen worden
geconstateerd, echter de slechte dingen domineerden. De verkiezingen
waren zo slecht als de voorgaande en dit terwijl de Raad van Europa er
zoveel inspanningen voor had geleverd. De totalitaire regering van
Azerbeidjan heeft geen legitimiteit en gebruikt vaak geweld. De verant-
woordelijken dienen daarvoor terecht te staan.

D. Juridische Zaken

1. Het begrip natie
Rapport – Frunda (Roemenië), doc. 10 762, aanbeveling 1735

2. Schendingen van mensenrechten in de Republiek Tsjetsjenië: de
Verantwoordelijkheid van het Comité van Ministers in het licht van de
terzake door de assemblee geuite zorgen
Rapport – Bindig (Duitsland), doc. 10 774, resolutie 1479 en aanbe-
veling 1733

De heer Jurgens, die de heer Bindig als rapporteur verving, meldde dat in
ieder land waar sprake is van gewapend conflict, burgeroorlog en daden
van terrorisme, sprake is van serieuze problemen. Bij het schrijven van
een rapport over mensenrechtenschendingen was men zich zeer bewust
van die problemen inclusief de moeilijkheden die de Russen hadden om
de wet en de openbare orde in een deel van hun land te handhaven.
Politieke discussie is nodig, maar veroordeling van mensenrechten-
schendingen is slechts deel van het probleem; we moeten beginnen de
schade te herstellen. Als mensen proberen de wet en de openbare orde te
handhaven terwijl zij daarbij mensenrechten schenden, is er slechts een
kleine kans dat die wet en openbare orde gebaseerd zullen zijn op
mensenrechten. Hoe we de Russen zullen gaan helpen zal onderwerp van
een komend debat zijn. Er is dialoog; maar er zijn ook schendingen. De
schuldigen zullen voor de rechter moeten komen. Het Comité van
Ministers dient het proces van monitoren wederom te starten.

3. Het vermijden van staatloosheid in relatie tot staatverwerving
Rapport – Bartumeu Cassany (Andorra), doc. 10 646 en 10 770, opinie
258

4. Geheime detentiecentra in landen van de Raad van Europa
(actualiteiten debat)
Inleiding door de heer Marty (Zwitserland), voorzitter van de
Commissie Juridische Zaken

E. Economische aangelegenheden

1. Verplaatsing van economische activiteiten naar buiten Europa en de
Europese economische ontwikkeling
Rapport – Mimica (Kroatië), doc. 10 757, resolutie 1484

2. De gevolgen voor Europa van de economische opgang in China
Rapport – Wille (België), doc. 10 756, resolutie 1485

Mevrouw Veenendaal sprekend namens haar politieke groep (ALDE) zei
dat het gestelde inzake natuurlijke bronnen en milieu haar de indruk
gaven dat China de grootst mogelijke aandacht dient te geven aan zijn
milieubeleid. Een recente ramp heeft internationaal de aandacht
getrokken, maar de meeste ecologische rampen zijn onbekend gebleven.
Nu China niet meer eenzijdige economische groei voorstaat, is de tijd
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gekomen dat de Raad van Europa hulp biedt bij het tenuitvoer leggen van
een milieuvriendelijk beleid.
Zij was verbaasd over het optimisme van de rapporteur aangaande
China’s vermogen om het waterprobleem radicaal te corrigeren. In zekere
regio’s is de gemiddelde leeftijd met 15 jaar gezakt vanwege waterver-
vuiling door bepaalde industrieën.
De rapporteur meldt dat vergrijzing van de bevolking zou worden
tegengegaan door het loslaten van de een-kind-per-familie politiek. Heeft
hij daarvoor aanknopingspunten? China kent corrupte banksystemen. Is
het recente voornemen van internationale bankiers om een Chinese bank
over te nemen daarvoor een oplossing?

F. Migratie, Vluchtelingen

Terugkeerpolitiek van uitgeprocedeerde asielzoekers in Nederland
Rapport – Zapfl-Hebling (Zwitserland), doc. 10 741, resolutie 1483

Op verzoek van de Assemblee zette mevrouw Verdonk, minister voor
Vreemdelingenbeleid en Integratie, haar beleid uiteen.

De heer Platvoet memoreerde dat het Nederlandse terugkeerbeleid van
uitgeprocedeerde asielzoekers 2 jaar geleden internationaal voorpagina
nieuws was. Het tolerante gezicht dat Nederland toen had werd zwaar
beschadigd. Het aantal asielzoekers, zowel als het aantal geaccepteerde
asielzaken ging dramatisch naar beneden. De Regering wilde bewijzen
sterk te staan voor integratie en immigratie een gebaar maken richting het
vreemdelingenvijandige deel van het Nederlandse volk. Het rapport dat
voor ligt is evenwichtig en kritisch. Het dringt aan op wijziging van beleid.
Eigenaardig dat de Nederlandse minister zich kennelijk in het rapport kon
vinden.

De heer Van Thijn zei eveneens keuzes te hebben gemaakt. Ten eerste zei
hij in zijn eigen taal te willen spreken. Voorts had hij ervoor gekozen niet
in een politiek debat met de minister te geraken. Er dient een objectief
oordeel over de Nederlandse situatie te komen. Zijn politieke groep had
grote problemen met die politiek. Hij zei geconstateerd te hebben dat de
minister een positieve indruk van het rapport had overgehouden. Daarom,
zo zei hij, moet zij dan toch ook naar de kritische aspecten hebben
gekeken.
Hij benadrukte voorts het belang van kinderen in de situaties, waar het
rapport over gaat. Het wegvoeren van kinderen, die in Nederland zijn
geboren en opgevoed moet voorwerp zijn van een meer gevoelig beleid.
Detentie van kinderen zou in geen enkele Raad van Europa lidstaat mogen
voorkomen.

Mevrouw Veenendaal was van oordeel dat het toestaan van amnestie
voor asielzoekers zou mogen afhangen van de situatie in ieder land.
Iedere Nederlandse zaak is beoordeeld op een individuele basis. De lengte
van de procedures is al aangepakt. De aanvragen worden nu al sneller
behandeld.
Immigratie politiek moet menswaardig zijn; mensen moeten zich bewust
zijn van het proces en de redenen begrijpen voor hun uitwijzing. In
Nederland werkt het systeem, dat de afgewezen asielzoekers omringt,
behoorlijk goed.

G. Milieu, Landbouw, Lokale en regionale aangelegenheden

Europa’s bijdrage aan het verbeteren van het waterbeheer
Rapport – Papadimitriou (Griekenland), doc. 10 772, aanbeveling 1731
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H. Gelijke kansen mannen en vrouwen

Integratie van immigranten vrouwen in Europa
Rapport – Bilgehan (Turkije), doc. 10 758, resolutie 1478 en aanbeveling
1732

Voorts voerden in de assemblee het woord:

– de heer Seguei Stanishev, Eerste Minister van Bulgarije

– de heer Traian Basessu, President van Roemenië

– de heer Enrique Jackson Ramirez, President van de Senaat van Mexico

De voorzitter van de delegatie,
Dees

De griffier van der delegatie,
Bellekom
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